
Transkrypcja LXVI sesji Rady Miejskiej w Krobi,  
zwoBanej na dzień 30 października 2023 roku 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na LXVI posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w 

Krobi. Witam Pana Wiceburmistrza wraz z pracownikami. Witam kierowników, 

dyrektorów jednostek gminnych. Witam Przewodniczącego Gminnej Rady Seniorów. 

Witam oczywiście Państwa Radnych oraz wszystkie osoby, które zdecydowaBy się 
śledzi� nasze obrady w internecie. 

Szanowni Państwo dzisiejszy porządek obrad wygląda następująco :  

- punkt 1 - otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 
- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 
- punkt 3 - przyjęcie protokoBów z LXIV i LXV sesji,  
- punkt 4 - informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 5 - sprawozdanie z dziaBalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 
- punkt 6 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LVI/476/2023 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 lutego 2023 r. w sprawie określenia wysokości i zasad 
ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących |Bobek lub klub 
dziecięcy, zatrudniających dziennych opiekunów oraz dla dziennych opiekunów 
prowadzących dziaBalnoś� na wBasny rachunek na terenie Gminy Krobia, 
- punkt 7 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyra|enia zgody na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzier|awy, 
- punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie uchwalenia „Programu wspóBpracy  
Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dziaBalności po|ytku publicznego i o 
wolontariacie  na 2024 rok”, 
- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz PrzeciwdziaBania Narkomanii na lata 
2024-2027, 
- punkt 10 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Gminnego Programu 
PrzeciwdziaBania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 
2024-2027, 
- punkt 11 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w spawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Gostyńskiemu,  
- punkt 12 - rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Gostyńskiemu,  
- punkt 13 - rozpatrzenie    projektu    uchwaBy   w    sprawie    zmiany   UchwaBy                                    
Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031, 
- punkt 14- rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy  
Krobia na rok 2023, 
- punkt 15 - informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022-2023,  
- punkt 16 - informacja Przewodniczącego Rady o zBo|onych oświadczeniach 
majątkowych przez radnych oraz informacja Burmistrza o zBo|onych oświadczeniach 
majątkowych przez zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników 



jednostek organizacyjnych gminy oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu 
burmistrza, 
- punkt 17 - wolne gBosy i wnioski, 
- punkt 18 - zakończenie.  
Tak wygląda proponowany porządek obrad. Czy ktoś z Państwa Radnych,  ktoś z 
Państwa z Urzędu chciaBby wprowadzi� jakieś zmiany do porządku obrad? Nie widzę 

zmian. W związku z tym przechodzimy do realizacji porządku obrad. Stwierdzam, |e 
w dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych. W związku z tym sesja jest wBadna 
podejmowa� uchwaBy. Przechodzimy do punktu kolejnego. 

Punkt 3 przyjęcie protokoBów z LXIV i LXV sesji. Czy ktoś z Państwa Radnych chciaBby 
zgBosi� jakieś zmiany do treści tych protokoBów. One byBy wyBo|one w biurze Rady i mo|na 
byBo się z nimi zapozna�. Nie widzę propozycji zmian treści protokoBu. W związku z tym 
proponuję, |ebyśmy przyjęli je w drodze gBosowania. Mamy przed sobą w tym punkcie 
dwa gBosowania.  Najpierw  gBosowanie pierwsze, przyjęcie protokoBu  z LXIV sesji. Proszę 
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za przyjęciem 
protokoBu z LXIV  sesji. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Dziękuję bardzo. Bez gBosów 
przeciwnych 15 gBosami „za” protokóB z LXIV  sesji zostaB przyjęty. I teraz, kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem protokoBu z LXV  sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie 
ręki naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Ok, dziękuję bardzo. 
Stwierdzam, |e protokóB z LXV sesji zostaBa przyjęty. Przechodzimy do punktu 
następnego. 
 
Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. Mieliście Państwo wcześniej informację na swoich tabletach. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciaBby zada� pytanie dotyczące tego sprawozdania. Nie 
widzę. W związku z tym przechodzimy do punktu kolejnego. 
 
Punkt 5 sprawozdanie z dziaBalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym.                          
I podobnie jak w wypadku Przewodniczącego tak|e Państwo mieli mo|liwoś� zapoznania 
się z treścią tego dokumentu wcześniej. Czy ktoś z Państwa Radnych chciaBby zada� 
pytanie dotyczące sprawozdania. Nie widzę osób chcących zabra� gBos. W związku z tym 
zamykam ten punkt i przechodzimy do punktu następnego. 
 
Punkt 6 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LVI/476/2023 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 21 lutego 2023 r. w sprawie określenia wysokości i zasad 
ustalania oraz rozliczanie dotacji celowej dla podmiotów prowadzących |Bobek lub klub 
dziecięcy zatrudniających dziennych opiekunów oraz dla dziennych opiekunów 
prowadzących dziaBalnoś� na wBasny rachunek na terenie gminy Krobia. I w tym punkcie 
jako pierwszy proszę, |eby zabraB gBos Pan Dyrektor Aukasz Burkiewicz w celu 
przedstawienia treści projektu  uchwaBy.  
 
Dyrektor Centrum UsBug Wspólnych  w Krobi Aukasz Burkiewicz: 
 
UchwaBa dotyczy zmiany uchwaBy Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 lutego 2023 roku w 
sprawie określenia wysokości zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących |Bobek lub klub dziecięcy zatrudniających dziennych opiekunów 
oraz dla dziennych opiekunów prowadzących dziaBalnoś� na wBasny rachunek na terenie 
gminy Krobia. UchwaBa ta wprowadza zmianę do paragrafu 2 pierwotnej uchwaBy i ta 
proponowana zmiana uszczegóBawia zapisy dotyczące potwierdzania i weryfikacji miejsca 



zamieszkania dziecka i jego rodziców, względnie opiekunów prawnych, rodziców lub 
opiekunów prawnych, którzy prowadzą dziaBalnoś� rolniczą lub pracują w gospodarstwie 
rolnym, podlegają ubezpieczeniu spoBecznemu rolników na podstawie zaświadczenia Kasy 
Rolniczego Ubezpieczenia SpoBecznego i nie rozliczają podatku dochodowego od osób 
fizycznych na podstawie ustawy z dnia 26 lipca 1991 roku o podatku dochodowym od 
osób fizycznych w Urzędzie Skarbowym w Gostyniu. Podjęcie niniejszej uchwaBy pomo|e 
wesprze� i obją� większą grupę rodziców, względnie opiekunów prawnych w procesie 
organizowania opieki dla dzieci w wieku do lat 3 i pozwoli obni|y� cią|ące na nich koszty 
opBat za pobyt dziecka w |Bobku, klubie lub u opiekuna dziecięcego, które prowadzone są 
przez podmioty niepubliczne. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo Panu Dyrektorowi za przedstawienie treści projektu uchwaBy. Szanowni 
Państwo otwieram dyskusję na temat tego projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciaBby 
zabra� gBos? Nie widzę. Pozwolę sobie tylko wspomnie�, |e podczas posiedzenia Komisji 
wspólnych w poprzedni czwartek Komisja Oświaty i Spraw SpoBecznych wydaBa 
pozytywną opinię na temat tego projektu uchwaBy. Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym 
zamykam dyskusję. Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa  Nr LXVI/537/2023 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie zmiany uchwaBy Nr 
LVI/476/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 lutego 2023 roku w sprawie określenia 
wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
|Bobek lub klub dziecięcy, zatrudniających dziennych opiekunów oraz dla dziennych 
opiekunów prowadzących dziaBalnoś� na wBasny rachunek na terenie Gminy Krobia. 
Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem 
tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa  
zostaBa podjęta. 
 
Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyra|enia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzier|awy. I w tym punkcie proszę o 
zabranie gBosu Pana Naczelnika Marcina Krzy|ostaniaka. 
 
Naczelnik WydziaBu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Marcin Krzyżostaniak: 
 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Na podstawie stosownych przepisów wyra|a się 
zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy i zawarcie z 
firmą P4 SpóBka z siedzibą w Warszawie umowy dzier|awy części nieruchomości 
gruntowej o powierzchni okoBo 150 m2 poBo|onej w ChwaBkowie, oznaczone w ewidencji 
gruntów jako dziaBka o numerze 251/1. Uzasadnienie do uchwaBy.  Firma P4 SpóBka z 
siedzibą w Warszawie wystąpiBa z wnioskiem o wydzier|awienie części dziaBki poBo|onej w 
ChwaBkowie oznaczonej w ewidencji gruntów  numerem 251/1 w celu realizacji inwestycji 
polegającej na budowie i eksploatacji infrastruktury telekomunikacyjnej dla świadczenia 
usBug telekomunikacyjnych. Stosownie do artykuBu 37 ustęp 4 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami Rada Miejska mo|e wyrazi� zgodę na odstąpienie od trybu 
przetargowego zawarcia umowy dzier|awy poprzez podjęcie stosownej uchwaBy. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo. Podczas posiedzenia wspólnego Komisji Rady w 
czwartek poprzedniego tygodnia Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydaBa opinię 



pozytywną na temat tego projektu. Czy ktoś z Państwa pomimo dyskusji na temat tego 
projektu uchwaBy chciaBby jeszcze dzisiaj dodatkowo o coś zapyta�? Nie widzę zgBoszeń. 
W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr 
LXVI/538/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie 
wyra|enia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzier|awy. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 
podjęciem tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, 
|e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. 
 
Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie uchwalenia „Programu wspóBpracy  
Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 
artykule 3 ustęp 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o dziaBalności po|ytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2024”. I w tym punkcie proszę o zabranie gBosu Panią Patrycję 
Piecuch w celu przedstawienia projektu uchwaBy. 
 
Z-ca Naczelnika WydziaBu Spraw SpoBecznych Patrycja Piecuch: 
 
Szanowni Państwo. Program wspóBpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami, o których mowa w artykuBach 3 ustęp 3 ustawy o dziaBalności po|ytku 
publicznego i o wolontariacie to dokument regulujący zasady i kierunki wspóBpracy 
samorządu z organizacjami pozarządowymi. Jego stworzenie jest obowiązkiem dla 
jednostek samorządu terytorialnego wynikającym z zapisów przywoBanej ustawy. Program 
ten musi zosta� podjęty przez organ uchwaBodawczy nie pózniej ni| do 30 listopada roku 
poprzedzającego rok obowiązywania programu, tym samym przyjęcie uchwaBy jest 
zasadne. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo Pani Patrycjo. Szanowni Państwo otwieram dyskusję nad projektem 
uchwaBy. Dyskutowaliśmy doś� szeroko na czwartkowym posiedzeniu. Tak|e na tym 
czwartkowym posiedzeniu Komisja Oświaty i Spraw SpoBecznych wydaBa opinię 
pozytywną na temat tego programu i projektu uchwaBy.  Pomimo tego czy Państwo 
chcieliby jeszcze dodatkowo zabra� gBos? Nie widzę zgBoszeń.  W związku z tym 
zamykam dyskusję.  Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LXVI/539/2023 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie uchwalenia „Programu 
wspóBpracy Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w artykule 3 ustęp 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o dziaBalności po|ytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2024”. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 
przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymaB? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. 
 
Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Gminnego  Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz PrzeciwdziaBania Narkomanii na lata 2024-
2027. I w tym punkcie proszę o zabranie gBosu Panią Barbarę Gryczkę w celu 
przedstawienia projektu uchwaBy. 
 
Inspektor MGOPS Barbara Gryczka : 
 
Szanowni Państwo. Zgodnie z ustawą z dnia 26 pazdziernika 1982 r. o wychowaniu w 
trzezwości i przeciwdziaBaniu alkoholizmowi oraz ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o 



przeciwdziaBaniu narkomanii do zadań wBasnych Gminy nale|y prowadzenie dziaBań 
związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziaBaniem narkomanii. Gminny Pogram Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  oraz PrzeciwdziaBania Narkomanii na lata 2024 2027 ma wskazywa� 
kierunki dziaBań sBu|ących przeciwdziaBaniu, podejmowaniu przez mieszkańców gminy 
Krobia ryzykownych zachowań z zakresu stosowania substancji psychoaktywnych oraz 
ma sBu|y� niwelowaniu negatywnych skutków sięgania po tego rodzaju substancje. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo. Nad tym dokumentem, nad projektem uchwaBy samym Programem 
dyskutowaliśmy tak|e na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w czwartek poprzedniego 
tygodnia. Podczas tego posiedzenia Komisja Oświaty i Spraw SpoBecznych wydaBa opinię 
pozytywną. Czy ktoś z Państwa Radnych chciaBby w uzupeBnieniu dzisiaj wypowiedzie� się 
na temat tego programu, projektu uchwaBy? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym 
zamykam dyskusję. Dziękuję Pani Basiu za przedstawienie projektu. UchwaBa Nr 
LXVI/540/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
PrzeciwdziaBania Narkomanii na lata 2024 -2027. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 
przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymaB? Stwierdzam , |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do 
punktu kolejnego. 
 
Punkt 10  rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Gminnego Programu PrzeciwdziaBania 
Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024-2027 . Proszę 
ponownie o zabranie gBosu Pani Basię. 
 
Inspektor MGOPS Barbara Gryczka : 
 
Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku ustawy o przeciwdziaBaniu przemocy 
domowej do zadań  wBasnych gminy nale|y równie| opracowanie i realizacja programów 
ochrony ofiar przemocy domowej oraz przeciwdziaBaniu przemocy domowej. W związku z 
powy|szym uchwali� nale|y gminny program przeciwdziaBania przemocy domowej oraz 
ochrony ofiar przemocy domowej, który sBu|yB będzie realizacji dziaBań z zakresu wBaśnie 
przeciwdziaBaniu przemocy domowej oraz będzie te| sBu|yB profilaktycznym dziaBaniom, 
które mają sBu|y� zmniejszaniu skali tego zjawiska. WywoBanie dzisiejszej uchwaBy 
związane jest przede wszystkim z faktem zmian przepisów prawnych, które spowodowaBy 
szereg zmian, w tym związanych z nazewnictwem i w związku z czym od 22 czerwca 2023 
roku nastąpiBa zmiana nazwy i Gminny Program PrzeciwdziaBania Przemocy w Rodzinie, 
który dotychczas obowiązywaB musiaB zmieni� nazwę na Gminny Program 
PrzeciwdziaBania Przemocy Domowej. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo za przedstawienie projektu uchwaBy.  Otwieram dyskusję. Czy ktoś z 
Państwa Radnych chciaBby zabra� gBos? Nie widzę zgBoszeń. ChciaBem poinformowa� 
Państwa, |e Komisja Oświaty i Spraw SpoBecznych równie| nad tym projektem 
obradowaBa i wydaBa opinię pozytywną podczas czwartkowego posiedzenia poBączonych 
Komisji Rady Miejskiej w Krobi. Szanowni Państwo proponuję, |ebyśmy przeszli do 



gBosowania. UchwaBa Nr LXVI/541/2023 Rady Miejskiej w Krobi z 30 pazdziernika 2023 
roku w sprawie Gminnego Programu PrzeciwdziaBania Przemocy Domowej oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024-2027. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 
przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymaB? Stwierdzam,  |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do 
punktu następnego.  
 
W punktach 11, 12 mamy dwie uchwaBy o pomocy finansowej.  
Punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Gostyńskiemu. I o zabranie gBosu proszę Pana Skarbnika Damiana Walczaka      
w celu przedstawienia projektu uchwaBy. 
 
Skarbnik Gminy Damian Walczak:  
 
Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni Szanowni Państwo. Projekt uchwaBy 
dotyczy udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu na rok 2024 w kwocie 
1.410.000 zB w formie dotacji celowej na dofinansowanie  realizacji inwestycji na drogach 
powiatowych na terenie gminy Krobia. yródBem sfinansowania zobowiązania mają by� 
dochody wBasne Gminy Krobia. Co wa|ne w  tym projekcie uchwaBy uchylamy uchwaBę                 
z 29 listopada poprzez sfomuBowanie, traci moc UchwaBa Nr LIII/448/2022 Rady Miejskiej 
w Krobi z 29 listopada w sprawie udzielenia pomocy na rok 2023. Proszę Państwa 
proponujemy udzieli� pomocy finansowej Powiatowi na kwotę 1.410.000. W pierwszej 
kolejności chcielibyśmy, aby środki byBy przeznaczone na realizację zadania „Poprawa 
bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu na drodze powiatowej Chumiętki                     
- Krobia”. Warto doda�, o czym Państwo ju| doskonale wiecie, |e na realizację tego 
zadania Powiat otrzyma dofinansowanie Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie                   
1.504.043 zB. Ta droga jest, czy ście|ka Bącząca drogę Wojewódzką z miejscowością 
Chumiętki jest bardzo istotna z punktu widzenia chocia|by wBaśnie mieszkańców Domu 
Pomocy SpoBecznej w Chumiętkach. Ale nie tylko, droga ta jest coraz liczniej 
zamieszkana, powstają nowe domy, które administracyjnie nale|ą do miasta Krobia. 
Stwierdzono równie|, |e przepustowoś� tej drogi i ruch jest bardzo du|y. Dobowo 
przemieszcza się nią 470 auta. A jak Państwo wiecie mieszkańcy Domu Pomocy 
SpoBecznej często równie| poruszając się wózkami inwalidzkimi korzystają z tej drogi i aby 
dokona� na przykBad zakupu w sklepach, poniewa| w Chumiętkach  niestety sklepu 
spo|ywczego ju| nie ma. Oprócz tego proszę Państwa chcielibyśmy w ramach tej kwoty 
pomocy finansowej zmodernizowa�, ulepszy� nawierzchnię na innych drogach. Plan jest 
taki, aby metodą „Slurry Seal” czyli tą dorazną naprawą zmodernizowa� drogi w Starej 
Krobi, Domachowie i z Krobi do ChwaBkowa. Oczywiście w ramach mo|liwości 
finansowych wynikających z rozstrzygnię� przetargowych. Co oczywiście nie jest 
równoznaczne z tym, |e zapominamy o drogach, na które mamy dokumentację, czyli 
między innymi drogę z SuBkowic do Ludwinowa, czy o drodze w miejscowości ChwaBkowo, 
to jest ten odcinek drogi, który nie zostaB w 2018 roku dokończony. Natomiast tamte drogi 
ze względu na bardzo wysokie koszty szacunkowe chcielibyśmy, aby byBy przedmiotem 
wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Oczywiście 
taki wniosek powinien zBo|y� Powiat Gostyński. W związku z powy|szym prosimy Państwa 
o podjęcie tej uchwaBy, a projekt sporządziB Pan Naczelnik Marcin Krzy|ostaniak. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 



Bardzo dziękuję Panu Skarbnikowi. Proszę Państwa w dniu dzisiejszym odbyBo się 
posiedzenie Komisji Bud|etu, która wydaBa opinię  pozytywną na temat projektu uchwaBy, 
tak|e nad tym projektem dyskutowali wszyscy Państwo Radni podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji w czwartek poprzedniego tygodnia. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciaBby dodatkowo zabra� gBos? Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym zamykam 
dyskusję. Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LXVI/542/2023 Rady Miejskiej w 
Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Gostyńskiemu. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwaBy proszę o 
podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, 
|e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. I przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Punkt 12 mamy podobnie brzmiący tytuB punktu czyli rozpatrzenie projektu uchwaBy w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Tym razem dotyczy ta 
pomoc innego zakresu i proszę o zabranie gBosu Panią Patrycję Piecuch w celu 
przedstawienia projektu uchwaBy. 
 
Z-ca Naczelnika WydziaBu Spraw SpoBecznych Patrycja Piecuch:  
 
Szanowni Państwo. Na etapie prac nad projektem bud|etu Gminy Krobia na rok 2024 
Powiat Gostyński wraz ze Stowarzyszeniem Kreatywni prowadzącym Warsztaty Terapii 
Zajęciowej w Piaskach zawnioskowaB o pomoc finansową z bud|etu Gminy Krobia na 
nadchodzący rok w kwocie 2.000 zB, na wsparcie bie|ącego funkcjonowania Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w Piaskach. Gmina Krobia od lat wspiera Powiat Gostyński przekazując 
w formie dotacji celowej środki finansowe na wsparcie funkcjonowania Warsztatów. 
Uczestniczą w nich osoby z caBego powiatu gostyńskiego, w tym z terenu gminy Krobia. 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych jednostki samorządu terytorialnego mogą 
udziela� pomocy finansowej innym jednostkom samorządu terytorialnego, tym samym 
przyjęcie przedmiotowej uchwaBy jest zasadne. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo za przedstawienie projektu uchwaBy. Otwieram dyskusję nad tym 
projektem. Poinformuję Państwa, |e w dniu dzisiejszym podobnie jak poprzedni projekt 
uchwaBy tak|e i ten byB analizowany przez Komisję Bud|etu, która wydaBa opinię 
pozywaną. Tak|e Państwo Radni podobnie jak w przypadku poprzedniej pomocy 
finansowej, projektu dotyczącego pomocy finansowej, tak|e Państwo Radni dyskutowali 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Nie widzę zgBoszeń do dyskusji. W związku z tym 
zamykam ten punkt. Przechodzimy do gBosowania. UchwaBa Nr LXVI/ 543/2023 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej 
uchwaBy proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymaB? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Punkt 13 to jest projekt uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Krobia na lata 2023-2031. I w tym punkcie proszę o zabranie gBosu ponownie Pana 
Skarbnika. 
 
Skarbnik Gminy Damian Walczak:  



 
Dziękuję bardzo. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krobia dokonujemy zmiany 
zaBączników nr 1 i nr 2. SzczegóBowo jest to umówione w uzasadnieniu w objaśnieniach 
przyjętych wartości. W zaBączniku nr 1 dochody zwiększamy o 109.614,25 zB. W  caBości 
korekta dotyczy dochodów bie|ących. Jeśli chodzi o wydatki zmniejszamy o 890.385,75 zB, 
z czego wydatki bie|ące zmniejszamy o 128.266,75, a majątkowe o  762.119 zB. W wyniku 
tych zmian deficyt zmniejsza się o kwotę 1.000.000 zB. Konsekwencją tej zmiany są 
między innymi równie| zmiany wBaśnie w zakresie deficytu,  w zakresie zródeB jego 
pokrycia oraz danych uzupeBniających. Z kolei w zaBączniku nr 2 dodaje się nowe 
przedsięwzięcie, nowe zadanie wpBata do Edukacyjnego Związku Międzygminnego na 
realizację zadania: „Budowa boiska sportowego wraz z zapleczem oraz zadaszeniem w 
Gostkowie”. Celem jest rozwój bazy edukacyjnej i sportowej, a limit wydatków ustalono na 
rok 2024. Jest to zadanie realizowane przez Edukacyjny Związek Międzygminny w ramach 
Polskiego Aadu oraz drugie zadanie „Poprawa efektywności energetycznej budynku 
SzkoBy Podstawowej w Nieparcie”. Poprawa efektywności energetycznej jest wBaśnie 
celem tego zadania poprzez ochronę środowiska naturalnego. Limit wydatków określamy 
na rok 2024. Dokonuje się zmian w trzech przedsięwzięciach : Krobskim Centrum UsBug 
SpoBecznych, sporządzenie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i 
budowa stadionu sportowego w Krobi. Proszę Państwa te trzy ostatnie zmiany są 
konsekwencją prac nad projektem bud|etu na rok 2024 i kwoty, które są wykazane w 
zakresie limitów na ten rok powinny pokrywa� się z kwotami, które za kilka dni Państwo 
zobaczycie w projekcie na przyszBy rok. ChciaBbym tutaj od razu Państwu zasygnalizowa� 
autopoprawkę do projektu tej uchwaBy. W tej autopoprawce, o której te| za chwilę 
będziemy mówi� przy zmianach w bud|ecie dokonujemy przesunięcia pomiędzy 
wydatkami bie|ącymi, wydatkami majątkowymi w kwocie 30.000 zB, wskutek czego 
zmieniają się pozycje w zaBączniku nr 1, jak równie| zmianie mogą ulec wskazniki obsBugi 
zadBu|enia. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo Panie Skarbniku za przedstawienie projektu uchwaBy oraz autopoprawki. 
W dniu dzisiejszym podczas posiedzenia Komisji Bud|etu i autopoprawki i uchwaBa ju| po 
autopoprawce zostaBa zaopiniowana pozytywnie. Czy ktoś z Państwa Radnych chciaBby w 
tym punkcie zabra� gBos? Nie widzę zgBoszeń.  W związku z tym czekają nas dwa 
gBosowania. W pierwszej kolejności będzie to autopoprawka, w drugiej kolejności ju|, je|eli 
przegBosujemy pozytywnie autopoprawkę, to uchwaBa po zmianach. W pierwszej kolejności 
autopoprawka do uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w 
Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Krobia na lata 2023-2031. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z 
Państwa, którzy są za podjęciem tej autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? 
Stwierdzam, |e autopoprawka zostaBa przyjęta 15 gBosami „za”. I uchwaBa po zmianie. 
UchwaBa Nr LXVI/544/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w 
sprawie zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 
roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. 
Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem 
tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 gBosami „za” uchwaBa 
zostaBa podjęta. Przechodzimy do  kolejnego punktu. 
 



Punkt 14 rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy 
Krobia na rok 2023. I o zabranie gBosu proszę ponownie Pana Damiana Walczaka w celu 
przedstawienia projektu uchwaBy. 
 
Skarbnik Gminy Damian Walczak:  
 
Dziękuję bardzo. Skupię się na uzasadnieniu do projektu uchwaBy. Nie będziemy 
odczytywa� caBych treści postanowień. W zaBączniku  nr 1 w dochodach dokonujemy 
zwiększenia z tytuBu wy|szych dochodów z dzier|awy obwodów Bowieckich, dalej 
zwiększenie z tytuBu wy|szych dochodów ze strefy parkowania, z tytuBu wy|szych 
dochodów z gospodarki nieruchomościami, w zakresie odsetek i opBat za trwaBy zarząd. 
Zwiększamy dotacje na zadania zlecone w dziale 750, w związku z dotacjami na zadania z 
zakresu Urzędów Wojewódzkich. W dziale 756 wy|sze dochody z podatku od środków 
transportowych. Otrzymaliśmy kolejną transzę wsparcia na Fundusz Pomocy na zadania 
oświatowe. DziaB 852, 853 i 855, to zwiększenie dotacji na zadania z zakresu pomocy 
spoBecznej na dodatki gazowe i Kartę Du|ej Rodziny. I w dziale 921 zwiększamy z tytuBu 
wy|szych dochodów z wynajmu świetlic. Wskutek tych zmian dochody zwiększamy o 
kwotę 109.614,25 zB. Jeśli chodzi o zaBącznik nr 2 i wydatki, tutaj zaczynamy od zmiany w 
zakresie zwiększenia opBat na rzecz Izb Rolniczych. Dalej w dziale 400 zmniejszamy 
wydatki zabezpieczone pierwotnie na obsBugę sprzeda|y węgla. Przenosimy te środki do 
dziaBu 750. W dziale 600 w związku z uchyleniem uchwaBy w sprawie pomocy finansowej 
dla Powiatu na ten rok, zmniejszamy te wydatki, a ponadto dokonujemy przeniesienia 
wydatków bie|ących w ramach dróg gminnych na remonty i na utrzymanie dróg, gBównie 
dróg nieutwardzonych. W dziale 700 zwiększamy środki na wymianę kotBa gazowego w 
lokalu mieszkalnym. W dziale 710 dokonujemy zmian w zakresie wydatków związanych z 
gospodarką nieruchomościami. W dziale 750 zwiększamy wydatki na wynagrodzenia 
osobowe w Urzędzie Miejskim, zmiana klasyfikacji  bud|etowej oraz zwiększenie w 
ramach wydatków CUW-u zwiększamy na inkaso z tytuBu podatków lokalnych. W dziale 
758 zmniejszamy rezerwy, rezerwę na zadania oświatowe 43.640 zB. Dokonujemy szeregu 
zmian w zakresie klasyfikacji bud|etowej w dziale 801. Ponadto zwiększenia z tytuBu 
środków na Fundusz Pomocy obywateli Ukrainy, zadania Oświatowe. Zwiększamy 
równie| kwoty na wydatki w szkoBach, między innymi wymiana hydrantów, monta| rolet, 
szkolenia dla pracowników obsBugi. Zwiększamy równie| środki na nagrodę Ministra dla 
pracownika SzkoBy Podstawowej w Krobi. W dziale 852 zmiany dotyczą wydatków 
bie|ących OPS, zwiększenia środków z dotacji na dodatki dla pracowników socjalnych. W 
dziale 853 dokonujemy zmiany bud|etowej w ramach wydatków KCUS-u oraz zwiększenia 
na dodatki gazowe. W dziale 854 zwiększamy środki na stypendia o charakterze 
socjalnym. W dziale 855 zmiana dotyczy dotacji dla Niepublicznego {Bobka w związku z 
kolejnym zwiększeniem liczby dzieci oraz zwiększenie na wynagrodzenia dla pracowników 
|Bobka. Zwiększanie równie| dotyczy środków z dotacji na kartę Du|ej Rodzin. W dziele 
900 zwiększamy środki na bie|ące utrzymanie zieleni, na oświetleniu ulicznym z kolei 
mamy pewne oszczędności, zwiększamy środki na remonty bie|ące w budynkach, 
mówimy tutaj między innymi  o budynku w ChwaBkowie nr 43.  Zwiększamy środki na 
dotacje dla Centrum Kultury, zmniejszamy z kolei dotacje dla Biblioteki, dotację 
podmiotową, zmniejszamy wydatki  na opBatach za gaz i prąd w świetlicach. W dziale 926 
z kolei zwiększamy środki na opracowanie wstępnej dokumentacji zagospodarowania 
terenów rekreacyjnych, place zabaw.  Aącznie zmniejszenie 890.385,75 zB, deficyt 
bud|etowy zmniejsza się o kwotę 1.000.000 zB, a zaBączniki nr 3 do 8 są konsekwencją w 
zakresie zmian w dochodach i wydatkach. I jeszcze raz Szanowni Państwo dwa zdania o 
autopoprawce, którą proponujemy do projektu tej uchwaBy. Autopoprawka dotyczy 



mo|liwości ubiegania się o dofinansowania na odnowienie,  odtworzenie 
zagospodarowanie stawu. To zadanie będziemy mie� wpisane w zakresie środków 
wBasnych, najprawdopodobniej to będzie 100.000 jeśli chodzi o przyszBy rok, natomiast to 
wcześniej musimy sporządzi� program funkcjonalno-u|ytkowy i w związku z tym 
propozycja, aby zabezpieczy� kwotę 30.000 zB wBaśnie na to zadanie, a zródBem 
pochodzenia tych środków byByby wydatki w dziale 921, rozdziaB 926 z końcówką 0, czyli 
opBaty za gaz, które chcielibyśmy przenieś� wBaśnie do dziaBu 010. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję Panie Skarbniku za przedstawienie autopoprawki oraz treści uzasadnienia do 
uchwaBy. W dniu dzisiejszym tak|e Komisja Bud|etu wydaBa, podobnie jak w poprzednim 
projekcie uchwaBy pozytywną opinię na temat projektu oraz na temat autopoprawki. Czy 
Państwo Radni chcieliby zabra� gBos w przedmiocie projektu uchwaBy oraz autopoprawki? 
Nie widzę zgBoszeń. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do gBosowania. 
Najpierw autopoprawka do uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia 
na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 
podjęciem tej autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 
autopoprawkę przyjęliśmy 15 gBosami „za”. I teraz uchwaBa. UchwaBa Nr LXVI/545/2023 
Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 pazdziernika 2023 roku w sprawie zmiany uchwaBy 
bud|etowej Gminy Krobia na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki tych z Państwa, którzy 
są za podjęciem tej uchwaBy. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymaB? Stwierdzam, |e 15 
gBosami „za” uchwaBa zostaBa podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Punkt 15 to informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022-2023. 
Podczas posiedzenia wspólnego Komisji Rady dyskutowaliśmy na temat treści tego 
sprawozdania, tej informacji. Podczas dyskusji pojawiBy się pytania ze strony Państwa 
Radnych dotyczące wyników egzaminu ośmioklasisty, który w relacji do Powiatu w naszej 
gminie wygląda w dwóch przypadkach, to chodzi o język polski, matematykę, doś� sBabo. 
NajsBabiej z matematyki w Powiecie nasze gminne szkoBy procentowo najni|sze wyniki 
osiągnęBy. Matematyka drugi wynik od końca. Język angielski dla odmiany zostaB napisany 
przez naszych uczniów na bardzo dobrym poziomie, bo drugi  wynik w Powiecie. Na tym 
posiedzeniu czwartkowym padBa te| propozycja, |eby przedstawi� dzisiaj na sesji na 
temat tego jaki Państwo Dyrektorzy mają pomysB na to, |eby te wyniki zmieni� na bardziej 
korzystne. Szczególnie mówimy tutaj o tych dwóch przedmiotach, czyli języku polskim, 
matematyce. Dlatego, te| prosimy Państwa Dyrektorów szkóB naszych gminnych o 
zebranie gBosu i ustosunkowanie się do tego, jaki Państwo macie pomysB na to, |eby te 
wyniki w przyszBości byBy lepsze. 
 
Z-ca Burmistrza MichaB Listwoń : 
 
Szanowni Państwo mo|e poproszę ten slajd ze strony 28 dobrze |ebyśmy widzieli.  
 
Dyrektor  SzkoBy Podstawowej w Starej Krobi Bogdan Paluszkiewicz: 
 
Szanowni Państwo wyniki egzaminów ósmoklasisty corocznie podlegają analizie i ka|da 
szkoBa, ka|dy nauczyciel dokonuje takiej analizy i my równie|. Ja tutaj w imieniu 
Dyrektorów naszych szkóB się wypowiem jak to wygląda, bo przygotowaBem sobie to 
zestawienie. Tu Państwo macie zestawienia przedstawione jak to wyglądaBo w kraju, w 
województwie i naszej gminie.  I te| doszliśmy do tych wniosków, no bo trudno tego nie 



zauwa|y�, |e wyniki w tym roku szkolnym okazaBy się bardzo sBabe, jeśli chodzi o 
matematykę w naszej gminie. Troszeczkę lepiej to wygląda z języka polskiego i z języka 
angielskiego. Natomiast jednym takim z wniosków jakie wspólnie tutaj stwierdziliśmy, 
którym mógB mie� wpByw na osiągane wyniki, to raz, |e byBa pandemia, w której uczniowie 
klas 8 zdawali ten egzamin w tym roku i prawie 2 lata przebywali na nauce zdalnej i nie 
zawsze efekty tego przychodziBy i byBy takie jakby oczekiwali nauczyciele, czy dyrektorzy 
szkóB. Naprawdę dogBębnie analizowaliśmy te wyniki i okazuje się, |e wkBad pracy 
nauczycieli okazuje się, |e akurat w przypadku mojej szkoBy są to ci sami nauczyciele, 
którzy uczyli w ubiegBym roku, a wyniki mieliśmy wy|sze nawet z niektórych przedmiotów 
od średniej wojewódzkiej. I tu jeśli chodzi o zaanga|owanie i pracę nauczycieli, nie 
stwierdziliśmy |adnego negatywnego, nie wiem obni|enia ich pracy. Natomiast jednym i 
takim wspólnym i te| powiem szczerze rozmawiaBem osobiście z Wielkopolskim 
Kuratorem Oświaty, |e niestety w naszych szkoBach spadBa świadomoś� wartości edukacji. 
Na podstawie ankiet, nawet anonimowych wśród naszych uczniów naszej gminy, 
uczniowie wyrazili się szczególnie ci, którzy nie mieli aspiracji do podjęcia nauki w 
szkoBach maturalnych czyli szkoBach ponadpodstawowych, w których potrzebna jest nauka 
do egzaminu maturalnego, czy dalszego ksztaBcenia na studiach wy|szych, to ci uczniowie 
stwierdzili, |e ten  egzamin jest im do niczego nie potrzebny.  No i to jest taki smutny 
wniosek do którego doszliśmy, |e musimy wprowadzi� dziaBania polegające na tym, aby 
uczniów, a te| ich rodziców zmotywowa� do tego, |e jednak nie tylko wartoś� jest nauki po 
to, aby byBy lepsze oceny, ale |eby po prostu mie� świadomoś� tego, |e nauka jest wa|na 
nie tylko dlatego, |e idę do dalszej szkoBy, czy szkoBy maturalnej, czy mie� aspiracje do 
ksztaBcenia pózniej na studiach wy|szych, ale te| po to, |eby po prostu te| ta ich 
świadomoś� byBa wy|sza. I powiem szczerze, |e myślę tak samo jak tutaj Państwo na 
komisji, czy wszyscy, jesteśmy zasmuceni tym wynikiem. Bo nie jest to wynik dobry 
patrząc chocia|by na wyniki szkóB, gdzie średnia chocia|by w Kraju z języka polskiego jest 
na poziomie 66%, a w naszej gminie mamy 56. Z matematyki średnia Kraju jest 53, a u 
nas 42, no język angielski wygląda troszeczkę lepiej. Natomiast ka|da szkoBa podjęBa 
dziaBania i takie wspólne wnioski jakie podjęliśmy, to wskazówki do dalszej pracy, to jest 
stosowanie więcej jeszcze jeśli chodzi o język polski, nie wiem czy mam przedstawi� do 
jakich wniosków doszliśmy, bo to są powiem szczerze nasze wewnętrzne ustalenia. Mo|e 
dla Państwa nie mają większego znaczenia, ale przytoczę. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Ale Panie Dyrektorze ma Pan rację to jakby mo|e,  je|eli Państwo Radni sobie |yczą to 
proszę przedstawi� te najwa|niejsze.  
 
Dyrektor  SzkoBy Podstawowej w Starej Krobi Bogdan Paluszkiewicz: 
 
Te pię� najwa|niejszych takich wniosków jakie tutaj ustaliliśmy, to jest stosowanie więcej 
zadań z zakresu ksztaBcenia językowego, stosowanie więcej �wiczeń interpunkcyjnych, bo 
to jest na podstawie, to co mówię dla Państwa mo|e to nie mie� większego znaczenia, bo 
to jest w odniesieniu do tego arkusza, który byB w tym roku, ale w ubiegBym roku szkolnym.               
I to jest naprawdę nadal ksztaBci� wielozadaniową wypowiedz począwszy od najmBodszych 
klas, zachęca� uczniów do czytania literatury, nie tylko lektur obowiązkowych stosując 
takie metody jak drama, „burza mózgów”. Motywowa� uczniów do aktywności, a tak|e 
prowadzi� pedagogizację rodziców. Na ka|dym etapie, to ju| bardziej pod kątem zadań 
matematycznych, na ka|dym etapie rozwiązywania zadań podkreśla� koniecznoś� 
zachowania kolejności wykonywanych dziaBań, �wiczy� umiejętności zapisywania wyra|eń 



arytmetycznych, kBaś� nacisk na dokBadną analizę nie tylko treści zadania, ale równie| na 
towarzyszące mu rysunki, tabele.  �wiczy� umiejętnoś� rozwiązywania zadań tekstowych 
poprzez wnikliwą analizę danych. Zwraca� uwagę na rozumienie poję� i na stosowanych 
w geometrii przestrzennej. Rozwiązując zadania zwraca� uwagę na stosowane jednostki. 
Mówię, to są rzeczy bardzo związane z tym arkuszem. �wiczenie zadań, wnioski są na 
przykBad przy języku angielskim, �wiczenie zadań otwartych dotyczących wyszukiwania, 
uzupeBnienia konkretnych informacji. �wiczenie funkcji językowych w ró|nych sytuacjach 
komunikacyjnych. Zwiększenie zasobów sBownictwa. Zwracanie uwagi na poprawnoś� 
środków językowych. �wiczenie rozumienia tekstu pisanego. I nale|y zachęca� uczniów 
do redagowania wypowiedzi pisemnych po uprzedniej analizie środków językowych. I 
Szanowni Państwo to nie jest tak, |e my tutaj w szkoBach po prostu przeprowadzamy 
egzamin i bezrefleksyjnie do tego podchodzimy. Ka|dy z Państwa wie, |e jednym z 
gBównych środków nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez Kuratorium Oświaty i 
Centralną Komisję Egzaminacyjną jest analiza tych wyników. Mieliśmy ju| w tym roku trzy 
spotkania z Kuratorem z Okręgową Komisją Egzaminacyjną, na których te wyniki są 
poddawane analizie. Jako Województwo te| jesteśmy jednym z ostatnich, chyba na 
przedostatnim miejscu Województwo Wielkopolskie, jeśli chodzi o wyniki egzaminów. 
Najlepiej zawsze wypadaBy te miasta wielkie aglomeracje, Warszawa, Kraków, Zielona 
Góra. Akurat w naszym to Zielona Góra jeśli chodzi o język niemiecki. I to wszystko jest na 
podstawie badań jakie Centralna Komisja Egzaminacyjna przeprowadza. Jest to wszystko 
powiązane prawdę mówiąc z gospodarką. Gdzie jest du|y nacisk na daną sferę, w której 
ksztaBcimy, tam te wyniki są wy|sze. Wynika to te| z tego, |e w tych większych ośrodkach 
aglomeracyjnych są uczniowie w szkoBach prywatnych, w szkoBach w których nabór jest 
prowadzony na podstawie osiąganych wyników, nie tylko egzaminacyjnych, ale testów 
sprawdzających. I te szkoBy mają ten wynik wy|szy. I my tutaj naprawdę w szkoBach te| 
przykBadamy du|ą wagę do tego, aby uczniów motywowa�. Natomiast tak jak 
wspomniaBem o tym, |e uczniowie, którzy w przypadku akurat mojej szkoBy. 25 uczniów 
kończyBo klasę 8, z czego 17 stwierdziBo, |e oni nie potrzebują |adnych wyników, bo oni 
mają i tak pracę zaBatwioną i przyjęcie do szkoBy nie jest zale|ne od tego jaki by osiągnąB 
wynik na egzaminu. I tak naprawdę my ju| od wielu lat pracujemy na tym, aby podnieś� 
świadomoś� uczniów, |e nie uczymy się dlatego, |eby ten egzamin tylko zaliczy�, ale te| 
po to, aby te efekty byBy na przyszBoś�. Nie wiem, jakby wypowiadam się w imieniu 
dyrektorów naszych szkóB i podobna sytuacja jest i w Krobi i w Pudliszkach, |e ci 
uczniowie, którzy mają tą potrzebę uzyskania tych punktów, aby dosta� się do wymarzonej 
szkoBy, to oni się naprawdę starają. Te| przeprowadziBem taką analizę uczniów, którzy 
mieli aspiracje wBaśnie pójś� do szkoBy, w której wa|ne byBo zdobycie określonej liczby 
punktów w rekrutacji, aby się do tej szkoBy dosta�. I ci uczniowie z 23 uczniów 7 uczniów 
uzyskaBo powy|ej 60% wyniki z ka|dej części egzaminu, a to są wyBącznie. Pózniej ju| po 
analizie dokBadnej, którzy to uczniowie byli się okazaBo, |e ci uczniowie, którzy skBadali 
wnioski do szkóB maturalnych uzyskali te wyniki du|o powy|ej średniej krajowej, czyli 
wszyscy mieli z ka|dej części powy|ej 60%. Natomiast uczniowie w przypadku mojej 
szkoBy to byBo niestety 3 uczniów, którzy osiągali wyniki w niektórych poni|ej 20%. No i to 
wBaśnie nad tym pracujemy, bo ci dobrze uczniowie oni sobie zdają sprawę i |e tak 
powiem z nimi nie ma problemów. Natomiast uczniowie, którzy wiedzą, |e nie muszą się 
uczy�, aby dosta� się do szkoBy, to oni mają podejście niestety takie, |e uczę się po to, 
|eby przyjś� z klasy do klasy. No i niestety to jest takie smutne podsumowanie tego, jak to 
wygląda. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 



Dziękuję Panie Dyrektorze za zabranie gBosu w imieniu te| Dyrektorów naszych szkóB 
gminnych. Rzeczywiście jakby najwa|niejszą rzeczą, którą ze strony Pana tutaj mogliśmy  
usBysze� to jest to, |e Państwo te| zdajecie sobie z tego sprawę, |e te wyniki są 
rzeczywiście sBabe i te programy mo|na je nazwa� umownie naprawcze są wdra|ane i 
one są robione świadomie, poniewa| Państwo Radni chcieli |eby, usBysze� te wnioski. 
Natomiast one dla większości, myślę Państwa dzisiaj nie są najwa|niejsze. Wa|niejsze 
jest, |eby ten wynik się poprawiB, a nad tą poprawą musza pracowa� szkoBy, które te 
wyniki w oparciu o te wnioski, miejmy nadzieję poprawią na lepsze, bo taki jest cel. 
Natomiast sama dyskusja na temat funkcjonowania szkóB, podstawy programowej, myślę, 
|e to jest temat, który moglibyśmy tutaj przez dwa dni nie wyczerpa�. Natomiast je|eli 
Państwo jeszcze by chcieli zabra� gBos  w tej dyskusji, to proszę bardzo. Nie widzę 
zgBoszeń. Tak proszę przez mikrofon Panie Radny.  
 
Radny Jan MikoBajczak : 
 
Panie Dyrektorze ja chciaBbym zapyta� jak Państwo oceniacie program nauczania w 
szkoBach podstawowych bo rozmawiaBem z wieloma osobami związanymi z oświatą i 
mówią, |e ten program jest przeBadowany, albo jest zbyt trudny dla dzieci, dla mBodzie|y. 
 
Dyrektor  SzkoBy Podstawowej w Starej Krobi Bogdan Paluszkiewicz: 
 
To co Pan Przewodniczący Rady Miejskiej powiedziaB, |e dyskusja nad obszernością 
podstawy programowej, czy pózniej tego, jak to jest rozBo|one w programach nauczania 
toczy się od dawna. I chyba nie ma nauczyciela, który stwierdziBby, |e spokojnie i bez 
problemu realizuje podstawę programową. Oczywiście wszyscy nauczyciele zawsze 
twierdzą, |e tą postawę realizują. Natomiast jeśli chodzi o podejście do tego, |e my ją 
realizujemy na tej zasadzie, |e niektóre rzeczy są zaznaczone, tylko przedstawione, bez 
większego czasu na to, aby ją zrealizowa� tak, aby uczniowie ją do końca pojęli, 
zrozumieli i potrafili pózniej stosowa� te rzeczy w |yciu codzienny, to jest zupeBnie inna 
sprawa. Bo podstawa programowa jest du|o, du|o, za du|a i nauczyciele widzą w tym 
problem, szczególnie dla uczniów średnich i sBabszych, którzy mają z tym problem. I my 
mamy nadzieję tutaj jako nauczyciele, bo wśród Państwa Radnych jest doś� du|a grupa 
nauczycieli i wszyscy sobie zdajemy z tego sprawę, |e podstawa programowa musi by� 
zmieniona. Musi by� zmieniona, bo matematyka, chemia, nawet język polski, zakres lektur 
obowiązkowych jest szeroki, |e od klasy czwartej do klasy ósmej uczniowie mają do 
przepracowania, do przerobienia, no grubo ponad 45 lektur. Oczywiście to jest i poezja i 
proza, ale jest to du|o, du|o, za szeroko. I uczniowie oczywiście przerabiają to, ale co w 
gBowach ich pozostaje, to wBaśnie świadczą o tym wyniki egzaminu, |e jest im naprawdę 
cię|ko, a do tego dochodzą jeszcze uczniowie, którzy mają specjalne potrzeby 
edukacyjne, do których musi by� dostosowana  podstawa programowa. Musi by� przez 
nauczycieli oddzielnie realizowany program i to te| stanowi dodatkowe utrudnienia i 
realizacji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa chciaBby jeszcze zabra� gBos? Nie widzę. Dziękuję 
Panie Dyrektorze za odpowiedz. Dziękuję za ustosunkowanie się do naszych pytań. 
Szanowni Państwo proponuję, |ebyśmy przeszli w takim wypadku do punktu kolejnego. 
 



Punkt 16 informacja Przewodniczącego Rady o zBo|onych oświadczeniach majątkowych 
przez radnych oraz informacja Burmistrza o zBo|onych oświadczeniach majątkowych przez 
zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu 
burmistrza. Ja mo|e sobie pozwolę w pierwszej kolejności przedstawi� informację na 
temat oświadczeń majątkowych Państwa Radnych. Analizę  przeprowadziBem w dniu 6 
września, oświadczenia zBo|ono na podstawie artykuBu 24h ustawy z 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym. StwierdziBem, |e wszystkie oświadczenia od Państwa Radnych 
zostaBy zBo|one w wymaganym przez ustawę terminie, to jest do 30 kwietnia 2023 roku, 
wedBug stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku. Przy analizowaniu porównywaBem 
oświadczenia na dzień 31 grudnia 2022 roku oraz kopii zeznania o wysokości 
osiągniętego dochodu w roku podatkowym z treścią oświadczeń zBo|onych na dzień 31 
grudnia 2021 roku wraz z kopiami zeznań o wysokości osiągniętego dochodu w roku 
podatkowym. Nie stwierdziBem podania w oświadczeniach nieprawdy lub zatajenia prawdy. 
W oświadczeniach określono majątek wspólny maB|onków i majątek odrębny. Nie 
otrzymaBem z Urzędu Skarbowego |adnych informacji, które by wskazywaBy na to, |e te 
oświadczenia byBy zBo|one nieprawidBowo. Nie ma |adnych wskazań co do korekty 
sprawozdań, więc myślę, |e ju| |adna informacja zwrotna w tym temacie się nie pojawi. 
To tyle z mojej strony. Teraz informacja Burmistrza. Proszę |eby przedstawiBa ją Pani 
Sekretarz Katarzyna Szablewska. Proszę bardzo. 
 
Sekretarz Gminy Katarzyna Szablewska: 
 
Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący Szanowni Państwo Radni. Szanowni Państwo. 
Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Krobi jest zobowiązany 
przedstawi� Radzie Miejskiej informację o osobach, które nie zBo|yBy oświadczenia 
majątkowego albo zBo|yBy je po terminie, nieprawidBowościach stwierdzonych w 
analizowanych oświadczeniach majątkowych oraz dziaBaniach podjętych w związku z 
nieprawidBowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 
Burmistrz informuje, |e wszystkie osoby uprawnione, to jest 18 osób, w tym kierownicy 
jednostek, osoby zobowiązane czyli sekretarz, zastępca burmistrza, skarbnik gminy, a 
tak|e wszystkie osoby wydające decyzje w imieniu burmistrza zBo|yBy w terminie 
oświadczenia majątkowe, wedBug stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku. Burmistrz dokonaB 
analizy oświadczeń majątkowych. Oświadczenia majątkowe zostaBy te| przesBane wraz z 
kopiami zeznań o wysokości osiągniętego dochodu za rok 2022 do Urzędu Skarbowego w 
Gostyniu i Urzędu Skarbowego w Lesznie. Otrzymaliśmy odpowiedz obu Naczelników 
Urzędu Skarbowego zarówno z Gostynia, jak i Leszna. W trzech przypadkach stwierdzono 
nieprawidBowości  polegające na niewypeBnieniu wszystkich danych. W tym zakresie 
konieczna będzie korekta oświadczeń zBo|onych do Burmistrza. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 
Dziękuję bardzo Pani Sekretarz. Szanowni Państwo przechodzimy do punktu kolejnego. 
 
Punkt 17 wolne gBosy i wnioski. Czy ktoś z Państwa chciaBby zabra� gBos? Nie widzę 
zgBoszeń, ani wśród Państwa Radnych, ani od Państwa z sali. Przechodzimy do 
ostatniego punktu. 
 
Punkt 18 zakończenie. Dziękuję wszystkim Państwu, którzy przygotowali dzisiejszą sesję. 
Dziękuję Państwu Radnym za podjęte uchwaBy,  Państwu przybyBym na dzisiejszą sesję za 



wyjaśnienia i przedstawienie projektów uchwaB. Oczywiście wszystkim osobom, które 
śledziBy nasze obrady dziękuję za uwagę. Zamykam LXVI sesję Rady Miejskiej w Krobi.  
Dziękuję bardzo. 


